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Wraz z wiosną wróciły pożary 
traw. Strażacy rokrocznie 
ponawiają apele o zaprzestanie 
wypalania pól i łąk. I co roku 
bezskutecznie. 

P łonące łąki czy nieużytki rolne od 
lat stanowią makabryczny element 

wiosennego krajobrazu. 
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Przewodniczący 
zrezygnował
\\\ MILANÓWEK

Kamil Bialik, przewodniczący Rady Miasta Milanówka, 
poinformował w mediach społecznościowych o rezygnacji  
z pełnionej dotąd funkcji.

Pożary czas start

Skrzyżowanie 
nieprzejezdne
\\\ NADARZYN

Kierowców czekają poważne 
utrudnienia. W związku  
z budową ronda w Młochowie 
wykonawca zamknie 
skrzyżowanie dwóch dróg 
powiatowych na dwa tygodnie.
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Do wykonania pozostały wloty północny i południowy, których ukończenie  
wymaga zamknięcia dróg dla ruchu
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\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Powiat pruszkowski 
otrzymał dofinansowanie 
w wysokości 10 milionów 
złotych z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. Z kolei  
do miasta Pruszkowa trafią  
4 miliony.

W przypadku licznych inwesty-
cji samorządy muszą sięgnąć 

„głębiej do kieszeni”. Finansując dane 
działanie urzędnicy składają wnioski o 
dotacje. Jednym ze źródeł wsparcia dla 
samorządów jest Rządowy Fundusz In-
westycji Lokalnych. Poznaliśmy wyniki 
kolejnego naboru.

Do powiatu pruszkowskiego trafi 
10 milionów złotych. – Dzięki temu 
wsparciu będziemy mogli zrealizo-
wać planowane inwestycje dotyczące 
infrastruktury drogowej oraz ochrony 
zdrowia – informuje Starostwo Po-
wiatowe w Pruszkowie.

4 miliony złotych powiat otrzy-
mał na rozbudowę ul. Sienkiewicza 
od ronda przy galerii handlowej 
Nowa Stacja do ul. Kościuszki. Cał-
kowity koszt inwestycji oszacowano 
na blisko 6,7 miliona. Kolejne środki 
w ramach dofinansowania zostały 
przyznane na wykonanie prac pro-
jektowych, budowlanych oraz zakup 
wyposażenia pawilonu D Samodziel-
nego Publicznego Zespołu Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Pruszkowie. Na 
ten cel powiat otrzymał 6 milionów 

złotych. Wniosek opiewał na 10,4 mi-
liona, zaś wartość całego zadania to 
13 milionów.

\\\   Pruszków z 4 milionami
Miasto Pruszków otrzymało środ-

ki na trzy zadania. 2 miliony na budo-
wę 10-odziałowego przedszkola nr 8. 
Pruszków otrzyma również wsparcie 
na rozbudowę Szkoły Podstawowej 
nr 3. Jego wysokość to 1,5 miliona 
złotych. 500 tysięcy złotych miasto 
otrzymało na zagospodarowanie te-
renu koło Szpitala Powiatowego na 
Wrzesinie. Chodzi o park i tężnię. – 
Jako miasto Pruszków kolejny raz 
otrzymaliśmy duże dotacje rządowe 
na realizację inwestycji tak ważnych 
i tak bardzo potrzebnych naszym 
mieszkańcom – komentuje zastępca 
prezydenta Pruszkowa Konrad Sipie-
ra.

Warto dodać, że Baranów otrzy-
mał po 750 tysięcy złotych na przebu-
dowę ul. Błońskiej w Bronisławowie 
i Bożej Woli oraz drogi gminnej prze-

biegającej przez Cegłów i Karolinę. 
Do Żabiej Woli trafi 1 milion złotych 
na działania z zakresu gospodarki 
wodno-kanalizacyjnej.

Artur Szpuda

10 milionów dla powiatu
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W ubiegłym roku ruszyła rozbudowa szpitala

\\\ PIASTÓW

Miasto Piastów planuje 
rewitalizację placów  
zabaw i terenów rekreacyjno- 
-sportowych przy ulicy  
E. Orzeszkowej  
oraz przy ul. P. Wysockiego.

R ozwój infrastruktury miejskiej 
obejmuje drogi, budynki użytecz-

ności publicznej, usługi, ale trzeba pa-
miętać o rekreacji. Chętnie odwiedzamy 
parki, korzystamy z siłowni zewnętrz-
nych, a dzieci z placów zabaw. Piastów 
stopniowo zmienia oblicze terenów zie-
lonych. Wystarczy przypomnieć oddany 
w lipcu 2019 roku do użytku teren przy 
ul. J. Sowińskiego. Działanie odbyło się 
w ramach realizacji projektu „Poprawa 
jakości środowiska w Mieście Piastowie 
poprzez rozwój terenów zieleni”.

W ubiegłym roku miasto pozyskało 
z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 
środki na rewitalizację placów zabaw i 
terenów sportowych. Mówimy o kwocie 

ponad 740 tysięcy złotych. W 2020 roku 
wykonano siłownie typu street workout 
w Parku Niepodległości i przy ul. Sowiń-
skiego. Utwardzono nawierzchnie na 
siłowniach plenerowych w Parku Kostki 
oraz w parku przy ul. Dworcowej.

Teraz miasto planuje kolejne dzia-
łania. – Podejmujemy kroki na rzecz 
rewitalizacji dwóch placów tj. przy ul. 
E. Orzeszkowej oraz przy ul. P. Wyso-
ckiego. Mamy wykonaną dokumentację 

techniczną na wymianę nawierzchni na 
tych terenach przy urządzeniach siłow-
ni zewnętrznych. Niebawem ogłosimy 
przetarg na wyłonienie wykonawcy. 
Place zabaw i tereny rekreacyjne są 
ważnym miejscem dla naszych miesz-
kańców, dlatego dbamy o ich rozwój 
oraz bezpieczeństwo – wyjaśnia za-
stępca burmistrza Piastowa Przemy-
sław Worek.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Rewitalizacja terenów 
rekreacyjno-sportowych

Wymiana nawierzchni jest ważna

„Dzięki temu wsparciu 
będziemy mogli 

zrealizować planowane 
inwestycje dotyczące 

infrastruktury drogowej 
oraz ochrony zdrowia”\\\ REGION

Prace przy budowie 
Południowej Obwodnicy 
Warszawy powoli dobiegają 
końca. GDDKiA deklaruje, 
że nowym odcinkiem trasy 
pojedziemy już w wakacje. 

B udowa stołecznej obwodnicy 
niemal od początku przebiegała 

z problemami. Opóźnienia ze strony 
wykonawcy czy przedłużające się kwe-
stie formalne sprawiły – to wszystko 
sprawiało, że trudno było patrzeć na 
inwestycję z optymizmem. Dobre wieści 
popłynęły w grudniu ubiegłego roku, 
gdy udało się oddać do użytku liczący 
15 km odcinek trasy wraz z Mostem 
Południowym. Problemem pozostawał 
brak tunelu, którego budowa wciąż 
trwa. Postęp prac daje jednak nadzieję 
na rychły koniec. 

– W nawie południowej tunelu pod 
Ursynowem mamy już nawierzchnię 
betonową. W nawie północnej do uło-
żenia zostało ok. 1800 m nawierzchni 
na połowie szerokości jezdni. Do wy-
konania pozostają jeszcze kilkusetme-
trowe odcinki betonowej nawierzchni 
po wschodniej i zachodniej stronie 
tunelu oraz jeszcze krótsze fragmenty 
nawierzchni bitumicznej. Wewnątrz tu-
nelu z każdym dniem będzie przybywać 
betonowych okładzin ścian – informu-
je GDDKiA. Pod sufitem zamontowano 
już oprawy oświetlenia i wentylatory 
strumieniowe. Do zainstalowania zo-
staje jeszcze m.in. oświetlenie awaryjne, 
monitoring i system alarmowy. Prace 
trwają również na powierzchni. Wyko-
nawca instaluje ekrany akustyczne na 
wysokości węzła Warszawa Ursynów, 
prowadzone są także roboty brukarskie 
i nasadzenia zieleni. 

Podczas oficjalnego otwarcia Mostu 
Południowego przedstawiciele General-
nej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
deklarowali, że tunel będzie gotowy w 
II kwartale 2021 r. Czy ten termin zo-
stanie dotrzymany? – Zaawansowanie 
prac na ursynowskim odcinku S2 POW 
to ok. 90 proc. Mając na uwadze obecne 
zaawansowanie, należy spodziewać się 
zakończenia wszystkich robót jeszcze 
w czerwcu br. Umożliwi to przeprowa-
dzenie niezbędnych testów i odbiorów, 
co w konsekwencji doprowadzi do 
oddania tunelu do ruchu. Ostateczna 
data zakończenia kontraktu zostanie 
wskazana po rozpatrzeniu złożonych 
przez wykonawcę roszczeń – informuje 
GDDKiA w oficjalnym komunikacie. 

Wygląda więc na to, że o ile nie wy-
stąpią nowe nieprzewidziane trudności, 
tunelem pod Ursynowem pojedziemy 
już w wakacje. 

Karolina Hofman

Tunel jeszcze latem 
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W tunelu trwają prace nad ułożeniem 
betonowej nawierzchni i okładzin 
ścian

\\\ NA SZCZEPIENIA  
DO MEDIATEKI     
Narodowy Program Szczepień prze-
ciwko COVID-19 wciąż trwa. Masowy 
punkt szczepień funkcjonuje w gro-
dziskiej Mediatece przy ul. 3 Maja 57. 
Co zrobić, by się zapisać? Zebraliśmy 
istotne informacje na ten temat.
Grodziski ratusz zachęca mieszkańców 
do zapisywania się na szczepienia. Od-
bywają się one w Mediatece, która została odpowiednio dostosowana do przyjęcia 
pacjentów. – Zachęcamy do rejestracji na szczepienia przeciwko COVID-19. Szcze-
pienia odbywają się w Mediatece przy ulicy 3 Maja 57. Masowy punkt szczepień w 
Grodzisku Mazowieckim funkcjonuje od 12 lutego 2021 roku. Jest to pierwszy tego 
typu punkt na Mazowszu – informuje magistrat.
Zapisać można się telefonicznie pod numerami telefonów 690 541 405 lub 797 
111 904 w godzinach 8.00-15.00. Można to zrobić także pod specjalnym numerem 
infolinii 989. Jeśli ktoś woli zapisać się osobiście, również jest taka możliwość. Do-
stępne są dwa punkty rejestracji. Pierwszy mieści się w Szpitalu Zachodnim przy 
ul. Dalekiej 11 i jest czynny w godzinach 15.00-18.00, drugi zaś w punkcie zapisów 
w poczekalni dworca PKP w godzinach od 8.00 do 15.00.
Zarejestrować się można także poprzez stronę internetową: pacjent.gov.pl. To 
specjalny  serwis Ministerstwa Zdrowia i Narodowego Funduszu Zdrowia. Tam 
dostępny jest m.in. harmonogram szczepień i weryfikacja uprawnień do szczepień.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI
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N a oficjalnym profilu na Faceboo-
ku Kamil Bialik napisał: – Wyda-

rzenia, jakie miały miejsce podczas XL 
sesji Rady Miasta Milanówka w dniu 
29 marca 2021 roku, utwierdziły mnie 
w przekonaniu, że niesłuszne postawy 
niektórych radnych wobec mojej osoby 
jako Przewodniczącego nie pozwolą na 
merytoryczny dialog, współpracę i roz-
wój miasta.

Swoją decyzję uzasadnił m.in. tym, 
że w Radzie brakuje komunikacji, wza-
jemnego zaufania i wspólnego celu.

– Nieprzestrzeganie przepisów i 
niestosowanie się do opinii prawnych 
to niektóre z sytuacji, z którymi w poje-
dynkę trudno polemizować. Wzajemne 

oskarżenia, ciągłe kłótnie oraz próby 
naginania prawa nie rozwiążą proble-
mów naszego miasta. Taka forma funk-
cjonowania Rady Miasta Milanówka 
uniemożliwia mi pełnienie obowiąz-
ków przewodniczącego – czytamy w 
oświadczeniu.

Przypomnijmy, że po odwołaniu 
radnej Janiny Moławy z funkcji prze-
wodniczącej, to właśnie radny Bialik w 
tajnym głosowaniu otrzymał najwięcej 
głosów i w maju ubiegłego roku został 
wybrany na nowego przewodniczącego 
Rady Miasta Milanówka.

Tekst i zdjęcie 
Anna Gębalska-Berekets

Przewodniczący 
zrezygnował

\\\ PRUSZKÓW

Pruszkowscy radni podjęli 
uchwałę dotyczącą opłaty  
za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Od 1 czerwca 
mieszkańcy zapłacą 28 zł.

O becnie stawka za odbiór odpadów 
segregowanych wynosi 35 zł. Szy-

kuje się zatem obniżka, co z pewnoś-
cią cieszy mieszkańców. Pruszkowski 
magistrat przeprowadził postępowa-
nie przetargowe na odbiór i zagospo-
darowanie odpadów komunalnych. Do 

urzędu wpłynęła oferta opiewająca na 
ponad 17,1  miliona złotych.

Jako metodę ustalania za opłaty 
przyjęto iloczyn liczby mieszkańców 
zamieszkujących daną nieruchomość 
oraz stawkę opłaty. Podczas prac i ana-
liz nad kwestią stawki pod uwagę bra-
no liczbę mieszkańców na podstawie 
złożonych deklaracji na koniec 2020 
roku. Było to 56 794 osób. – Zmiana 
stawki opłaty za gospodarowanie od-

padami komunalnymi w kwocie 28 zł/
osobę miesięcznie będzie wiązała się 
z wpływami do systemu gospodarki 
odpadami pokrywającymi wszystkie 
zobowiązania gminy. Zmieniona staw-
ka opłaty podwyższonej dla właścicieli 
nieruchomości, którzy nie wypełniają 
obowiązku zbierania odpadów komu-
nalnych w sposób selektywny, została 
zaproponowana w kwocie 56 zł/osobę 
miesięcznie, stanowiącej dwukrotność 
uchwalonej stawki – czytamy w uzasad-
nieniu uchwały.

Nowa stawka będzie obowiązy-
wała przez najbliższy rok. – Umowa 
będzie obowiązywała od 1 czerwca 
br. lub wcześniej, tj. od czasu, kiedy zo-
staną wykorzystane środki finansowe 
przeznaczone do realizacji zadania w 
ramach obecnie obowiązującej umo-
wy – informuje prezydent Pruszkowa 
Paweł Makuch.

Artur Szpuda

Mniej za odbiór odpadów
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Stawka ma wynieść 28 zł

Mit, jakoby ogień użyźniał glebę, 
wciąż pokutuje wśród części rolników i 
właścicieli pól. W efekcie na przełomie 
marca i kwietnia w Polsce ogień trawi 
setki hektarów pól i łąk, sprowadzając 
zagrożenie na ludzi i zwierzęta. Rok-
rocznie w wyniku wypalania ginie na-
wet kilkanaście osób. Wiele więcej traci 
swój dobytek. A jeśli ogniem zajmie się 
las, straty środowiskowe mogą przybrać 
katastrofalne rozmiary.

Celowe wypalanie nie jest jednak 
jedynym źródłem pożarów łąk czy la-
sów. Wielokrotnie do zaprószenia ognia 
dochodzi nieumyślnie, wskutek łamania 
zakazu używania otwartego ognia w le-
sie. Pożar mogą wywołać również roz-
rzucone śmieci. Szklana butelka leżąca 
na słońcu może zadziałać jak soczewka. 
Jak łatwo wówczas o ogień – wie każde 
dziecko, które eksperymentowało z lu-
pą i światłem słonecznym. 

Służby regularnie apelują o zacho-
wywanie ostrożności i zaniechanie wy-
palania. Ich apele pozostają jednak bez 
odpowiedzi. Tylko od początku tego ro-
ku na Mazowszu doszło już do 520 po-
żarów traw i nieużytków. Ogień nie omi-
nął również naszych okolic. W ubiegłym 
tygodniu strażacy z OSP Kaski walczyli 
z pożarem łąk na obu brzegach rzeki 
Pisi. Ogień objął ponad hektar traw. Jak 

informuje p.o. komendanta Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożar-
nej w Grodzisku Mazowieckim st. bryg. 
Krzysztof Tryniszewski, był to najwięk-
szy dotychczas pożar łąk w tym roku. 
Nie był jednak jedyny. Zaledwie kilka 
dni wcześniej strażacy musieli interwe-
niować w Międzyborowie, gdzie ogniem 
zajęła się sterta suchych gałęzi. Pożar 
wybuchł w pobliżu ściany lasu, ryzyko 
rozprzestrzenienia się ognia było więc 
wysokie. Nie wiadomo, czy w tym przy-
padku doszło do celowego podpalenia, 
czy też ogień zaprószono przypadkowo. 
Z kolei 4 kwietnia dwa zastępy z OSP 
Międzyborów walczyły z pożarem traw 
w Starych Budach. 

Problem rokrocznie powraca mi-
mo ponawianych apeli, a wypalający są 
przekonani o swoich racjach. Argumen-
tują między innymi, jakoby wypalanie 
traw pomagało zwalczyć plagę kleszczy. 
Ta teza jednak nie znajduje odbicia w 
rzeczywistości. – Kleszcze lubią miej-
sca zacienione, miejsca pod krzakami, 
w lasach, ewentualnie na obrzeżach la-
sów. Natomiast wypalane są połacie łąk, 
ewentualnie jakieś rowy przy drogach. 
Tam tych kleszczy po prostu nie ma – 
mówi dr Jarosław Pacoń, parazytolog z 
Uniwersytetu Wrocławskiego. Eksperci 
podkreślają również, że akurat w wal-

ce z tymi pasożytami wypalanie traw 
odnosi odwrotny skutek. W ogniu giną 
bowiem ropuchy, ryjówki i chrząszcze, 
które żywią się kleszczami. Rozpalając 
ogień nie zabijamy więc kleszczy, a ich 
naturalnych przeciwników. Tym samym 
przyczyniamy się do wzrostu populacji 
niebezpiecznych pasożytów. 

Policja przypomina, że za wypalanie 
traw grozi kara grzywny w wysokości 
5000 zł. Kodeks karny przewiduje rów-
nież karę dziesięcioletniego pozbawie-
nia wolności. Jak jednak widać, kary nie 
odstraszają podpalaczy. 

Karolina Hofman

Pożary czas start

P race przy budowie nowego ronda u 
zbiegu dróg nr 3101W i 3103W (ul. 

Platanowa i ul. ks. Markiewicza) powoli 
dobiegają końca. Do wykonania pozo-
stały wloty północny i południowy, któ-
rych ukończenie wymaga zamknięcia 
dróg dla ruchu. Wykonawca zapowiada, 
że od 9 do 23 kwietnia skrzyżowanie 
będzie nieprzejezdne.

 Wlot południowy drogi 3103W 
zostanie całkowicie zamknięty. Jezdnia 
od strony wlotu północnego zostanie 
zwężona do jednego pasa, a ruch na 
tym odcinku będzie się odbywał wa-
hadłowo. Trasa objazdu zamkniętego 
skrzyżowania będzie przebiegać drogą 
powiatową nr 3101W na wschód do 
miejscowości Parole, drogą powiatową 
nr 3101W w kierunku południowym 
do Garbatki, a dalej drogą powiatową 
nr 2849W w kierunku zachodnim do 
Krakowian.

Utrudnienia czekają także pasaże-
rów komunikacji publicznej. Na okres 

najbliższych dwóch tygodni zmieni się 
trasa autobusu linii 733. Przystanki 
Leśniczówka, Krakowiany, Wola Kra-
kowiańska, Garbatka, Szeroka i Parole 
będą zawieszone. 

Przypomnijmy: prace przy budowie 
nowego ronda ruszyły pod koniec lute-
go. W ramach inwestycji, oprócz samej 
budowy ronda, wykonawca ma również 
za zadanie poprowadzić odwodnienie 
drogi oraz wykonać remont nawierzch-
ni jezdni i chodnika biegnącego do ron-
da przy al. Kasztanowej. – Przebudowa 
tego skrzyżowania jest niezwykle po-
trzebna z uwagi na wysokie natężenie 
ruchu oraz ograniczoną widoczność. 
Będzie ona polegała na budowie ron-
da, co znacznie zwiększy bezpieczeń-
stwo wszystkich użytkowników ruchu 
drogowego – mówił w lutym starosta 
pruszkowski Krzysztof Rymuza.

Zgodnie z deklaracjami nowym ron-
dem powinniśmy pojechać 23 kwietnia.  

Karolina Hofman

Skrzyżowanie 
nieprzejezdne

Jeśli od pożaru traw zajmie się las, 
skutki mogą być katastrofalne
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Nie taki wilk straszny... 
\\\ REGION

Niedawno w mediach 
społecznościowych  
pojawiły się doniesienia  
o wilkach grasujących  
w Lasach Chojnowskich. 
Sprawdziliśmy, czy w naszej 
okolicy rzeczywiście krążą  
te drapieżniki. 

K ilka dni temu Internet obiegły 
zdjęcia sarniej padliny, zrobione 

w gminie Lesznowola. Szczątki wyraź-
nie wskazywały na działalność jakie-
goś drapieżnika. Część komentujących 
sprawę użytkowników sugerowała, że 
w naszych lasach pojawiły się wilki. Nie-
którzy twierdzili również, że widzieli 
te rzadkie drapieżniki w swojej okolicy 
– takie doniesienia napływały m.in. z 
terenów gmin Prażmów czy Nadarzyn. 
Postanowiliśmy sprawdzić te infor-
macje u źródła, czyli w Nadleśnictwie 
Chojnów. 

– Nie dotarły do nas żadne sygnały, 
jakoby na naszym terenie pojawiły się 
wilki. Nasi pracownicy również nie za-
obserwowali śladów ich obecności – po-
informował nas rzecznik Nadleśnictwa 
Sławomir Fiedukowicz. Wskazał rów-
nież, że Lasy Chojnowskie są za bardzo 
pocięte trasami komunikacyjnymi, by 
dotarły tutaj te drapieżniki. – Najbliż-
sze miejsce, w którym potwierdzono 
obecność sześciu osobników, to Las 
Kampinoski. Nie sądzę, aby zwierzęta 
przedostały się na nasze tereny. 

Skąd więc rozszarpana padlina zna-
leziona w lesie? 

– To psy – mówi krótko Sławomir 
Fiedukowicz. – Kilkukrotnie już natkną-

łem się w lesie na watahy psów, które 
były agresywne w stosunku do zwie-
rząt. I to nie są psy bezpańskie, tylko 
z zadbanych domów. Jeżeli tam biega 
pięknie utrzymany husky z obrożą, to 
raczej ciężko podejrzewać, że to bez-
domny pies. 

 Nadleśnictwo przypomina, że 
obowiązek trzymania psa na smyczy 
obowiązuje również w lesie. Art. 30 ust. 
1 pkt 13 ustawy o lasach jednoznacz-
nie wskazuje, że „w lasach zabrania 
się puszczania psów luzem”. Zgodnie 
z art. 166 kodeksu wykroczeń za zła-
manie tego przepisu grozi nam kara 
 grzywny. 

Puszczanie psa luzem w lesie mo-
że stanowić zagrożenie nie tylko dla 
zwierząt, ale również ludzi. – Pies to 
tylko pies – komentuje Sławomir Fie-
dukowicz. – Nigdy nie wiadomo, jak za-
reaguje na widok na przykład dziecka 
machającego gałązką. 

Problem stanowią nie tylko psy 
okolicznych mieszkańców, ale również 
pupile letników przyjeżdżających w na-
sze okolice na wypoczynek. Jak mówi 
nam rzecznik Nadleśnictwa Chojnów, 
wielokrotnie bowiem zdarza się, że 
właściciele domków letniskowych czy 
działek przyjeżdżają z psem na wypo-
czynek, puszczają zwierze samopas i nie 
kontrolują, gdzie jest i jak się zachowuje. 

Zanim więc zaczniemy wypatrywać 
tych rzadkich (i objętych ścisłą ochroną) 
drapieżników w naszych lasach, warto 
najpierw zwrócić uwagę na zachowania 
naszych domowych pupili. Fakt, że leś-
nicy nie natrafili na ślady wilków w La-
sach Chojnowskich nie daje oczywiście 
stuprocentowej pewności, że jakiś po-
jedynczy osobnik nie przedostał się w 
nasze okolice. Póki co jednak wszystko 
wskazuje na to, że nie taki wilk straszny, 
jak pozbawiony nadzoru pies. 

Karolina Hofman

Obecności wilków w naszej okolicy nie zaobserwowano. Wyraźnie widać za to 
działalność puszczonych luzem psów

CZY WIECIE, ŻE...

Wilki z natury boją się ludzi i – poza wyjątkowymi sytuacjami – nie stanowią dla nas zagrożenia.  
Od czasu II wojny światowej w Polsce nie odnotowano ani jednego przypadku śmiertelnego  

ataku wilka na człowieka. W 2001 r. Ministerstwo Środowiska objęło wilki ścisłą ochroną gatunkową.  
Za zabicie wilka grozi kara nawet pozbawienia wolności. Mimo to zwierzęta wciąż padają ofiarą  

kłusowników. Szacuje się, że w Polsce żyje obecnie ok. 2500 osobników.

\\\ KRAJ

Od 1 maja nie będziemy  
już naklejać znaczków  
pocztowych na listy polecone. 
W ich miejsce pojawią się kody 
kreskowe. Zmiana ma  
na celu przyspieszenie obsługi 
interesantów w urzędach 
pocztowych. 

P oczta Polska zapowiada standary-
zację opłaty dla przesyłek rejestro-

wanych. Co to oznacza dla nas? Od maja 
listy polecone będziemy mogli nadać w 
sposób podobny do tego, jak teraz nada-
jemy paczki czy przesyłki wartościowe. 
Nie będziemy więc już musieli naklejać 
znaczków. Wystarczy, że wypełnimy 

blankiet potwierdzenia nadania i uiś-
cimy należną opłatę. Pracownik poczty 
w miejsce znaczka nalepi na przesyłkę 
kod kreskowy, będący potwierdzeniem 
płatności. 

Brak konieczności naklejania znacz-
ków ma uprościć proces nadawania 
przesyłki i skrócić czas, jaki spędzimy 
przy okienku pocztowym. – Poczta Pol-
ska wprowadza zmiany, które uspraw-
niają obsługę przesyłek pocztowych. 
Tradycyjny znaczek na liście poleconym 
doskonale zastąpi naklejka z kodem 
paskowym. To nowoczesne i wygodne 
dla klientów rozwiązanie. Byliśmy go-
towi wprowadzić je już w lutym tego 
roku, ale, odpowiadając na oczekiwania 
klientów, przełożyliśmy czas wdrożenia 
nowego rozwiązania o trzy miesiące – 

mówi wiceprezes Poczty Polskiej An-
drzej Bodziony. Przedstawiciele urzędu 

wskazują również, że takie rozwiąza-
nie funkcjonują już od dawna w innych 

państwach, m.in. w Niemczech, Francji, 
Belgii czy Hiszpanii. 

Wprowadzenie kodów kreskowych 
nie oznacza jednak, że znaczki poczto-
we znikną zupełnie. Nadal będziemy z 
nich korzystać przy nadawaniu listów 
zwykłych czy pocztówek. To dobra wia-
domość dla filatelistów. – Poczta Polska 
wydaje zarówno znaczki obiegowe, w 
milionowych nakładach, jak też znaczki 
okolicznościowe, w nakładach mniej-
szych. Dzięki współpracy z artystami 
grafikami znaczki cieszą się dużym 
uznaniem kolekcjonerów w kraju i na 
świecie. Tworzone dla miłośników fila-
telistyki emisje przybierają często formę 
arkusza czy bloku – podkreśla Poczta 
Polska w swoim komunikacie. 

Karolina Hofman

Kod kreskowy zamiast znaczka

\\\ PRUSZKÓW

Pruszkowski magistrat  
szuka wykonawcy budowy 
nowego Przedszkola  
Miejskiego nr 8 przy ulicy  
3 Maja 67. Inwestycja ma  
być gotowa w październiku 
2022 roku.

U rząd chce postawić 10-oddziało-
wy budynek z przeznaczeniem 

dla 250 dzieci. Powierzchnia obiektu 
ma wynieść ponad 2100 m2. Na każdej 
kondygnacji będą sale zajęć dla dzie-
ci. W placówce zlokalizowane zostaną 
również: szatnia, hol rekreacyjny, klatki 
schodowe, pomieszczenia dla perso-
nelu, sale zajęć dodatkowych, zaplecze 
kuchenne. Tak ma wyglądać budynek 
nowego przedszkola, które powstanie 
w miejsce starego.

Miasto szuka wykonawcy zadania. 
– Uruchamiając procedurę postępowa-
nia przetargowego na realizację tego 
zadania założyliśmy, że zostanie ono po-
dzielone na dwa etapy. Pierwszy etap 
obejmuje budowę nowego budynku 
Przedszkola Miejskiego nr 8 w zakresie 
umożliwiającym jego  uruchomienie  
oraz  uzyskanie częściowego pozwole-

nia na użytkowanie. Termin realizacji 
został określony w specyfikacji warun-
ków zamówienia do 31 lipca 2022 roku 
– wyjaśnia nam zastępca prezydenta 
Pruszkowa Konrad Sipiera.

\\\   Przedszkole do rozbiórki
Po starym budynku placówki po-

zostanie wspomnienie. – Drugi etap  
realizacji  inwestycji przeznaczyliśmy 

na wykonanie rozbiórki istniejącego 
budynku, wykonanie w tym miejscu 
integracyjnego placu zabaw wraz z mi-
niboiskiem, parkingiem, chodnikami, 

budynkiem gospodarczym i pozostałym 
zagospodarowaniem terenu. Prace te, 
zgodnie ze specyfikacją warunków za-
mówienia, powinny zakończyć się uzy-
skaniem całościowego pozwolenia na 
użytkowanie do 31 października 2022 
roku – podaje Konrad Sipiera.

Artur Szpuda

Czas na nowe 
przedszkole
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Tak ma wyglądać przedszkole

Tradycyjnych znaczków będziemy nadal używać przy nadawaniu listów  
zwykłych czy pocztówek

Po starym budynku 
placówki pozostanie 

wspomnienie
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\\\ PIASTÓW

Piastów podejmuje wiele 
działań na rzecz poprawy 
jakości powietrza. Jednym 
z ostatnich akcentów była 
promocja elektromobilności.

Z anieczyszczenie powietrza to glo-
balny problem. Wiele osób każ-

dego dnia sprawdza wskaźniki zanie-
czyszczeń, co jest wykładnią wyjścia 
na zewnątrz. Zdajemy sobie sprawę z 
wpływu całej sytuacji na nasze zdrowie. 
Dlatego liczne akcje edukacyjne oraz 
działania samorządów są niezwykle 
cenne. Każdy z nas może dołożyć małą 
cegiełkę na rzecz poprawy powietrza. 
Trzeba o tym mówić, ale za słowami 
muszą iść czyny.

W programie „Lepszy klimat dla 
Piastowa” znajduje się wiele rozwią-
zań, które mają być krokiem do popra-
wy jakości powietrza. – Przewiduje on 
kontynuację przedsięwzięć już wdrożo-
nych, jak dopłaty do wymiany pieców 

odpowiedzialnych za niską emisję, czy 
rozwój systemu monitoringu stanu po-
wietrza – tłumaczy burmistrz Piastowa 
Grzegorz Szuplewski.

\\\   Kolejne projekty
Miasto stawia na innowacyjne roz-

wiązania. W marcu w Piastowie była 
okazja, aby przejechać się elektrycznym 
autobusem. – Są oczywiście projekty 
nowe, takie jak rozwój zielono-niebie-
skiej infrastruktury. We wrześniu zło-
żyliśmy wniosek o dofinansowanie ze 
środków norweskich zaplanowanych 
działań. Uruchomienie własnego geo-
termalnego źródła ciepła i rozbudowa 
sieci cieplnej. Nasz wniosek złożony 
do NFOŚiGW podlega w tym czasie 
ostatnim ocenom formalnym. Konty-
nuowanie termomodernizacji obiektów 
publicznych i kamienic z mieszkaniami 
komunalnymi (z podłączeniem do gazu 
i sieci tam, gdzie jest ona dostępna) to 
także promocja wykorzystania OZE i 
rozwiązań mających na celu oszczęd-
ność zużycia energii. W pierwszej ko-

lejności w obiektach publicznych, no i 
wreszcie promocja elektromobilności. 
W ramach tego ostatniego zagadnienia 
chciałbym przypomnieć o niedawnej 
wizycie w Piastowie pierwszego pol-
skiego autobusu elektrycznego z no-
watorskim rozwiązaniem ulokowania 
baterii w podwoziu. Właśnie w Piasto-

wie, 8 marca, autobus Pilea rozpoczął 
pierwszą promocyjną podróż po Polsce 
– prezentuje burmistrz miasta.

\\\   Projekt NewCity
Warto przypomnieć, że Piastów 

stara się o dofinansowanie projektu 
„NewCity. Wielofunkcyjne Centrum 
Miasta Piastowa”. Środki byłyby cennym 
wsparciem do rozwoju miasta. Piastów 
znalazł się w II etapie programu. – Pro-
jekt „NewCity. Wielofunkcyjne Centrum 
Miasta Piastowa” podlega w tym czasie 
ocenie niezależnych ekspertów, tak jak 
pozostałe 53 projekty złożone przez 
naszych kolegów samorządowców z 
innych miast. Czekamy z niecierpliwoś-
cią na ocenę projektu i werdykt jury 
programu Rozwój Lokalny, licząc rzecz 
jasna na miejsce wśród 15 laureatów 
konkursu. Proszę o trzymanie kciuków 
wraz z nami – przedstawia Grzegorz 
Szuplewski.

Artur Szpuda

Lepszy klimat dla Piastowa

W marcu była okazja, aby przejechać się elektrycznym autobusem
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\\\ PRUSZKÓW

Ponad 613 tysięcy złotych 
przeznaczy Pruszków 
na tegoroczną edycję 
Pruszkowskiego Roweru 
Miejskiego. Start sezonu 
zaplanowano na 15 kwietnia.

W ubiegłym roku plany miłośni-
kom jednośladów pokrzyżo-

wał koronawirus. Sezon Pruszkow-
skiego Roweru Miejskiego wystarto-
wał dopiero 6 maja, choć pierwotnie  

planowano, że nastąpi to 16 kwietnia. Na 
taki rozwój wypadków wpłynęły licz-
ne ograniczenia związane z pandemią  
koronawirusa. 

Obecnie sytuacja również jest nie-
ciekawa. Coraz więcej zakażeń, liczne 
obostrzenia, jednak pruszkowski ma-
gistrat rozstrzygnął przetarg na uru-
chomienie roweru miejskiego. Władze 
miasta liczą, że wszystko pójdzie zgod-
nie z planem. – Rozpoczęcie kolejnej 
edycji sezonu Pruszkowskiego Rowe-
ru Miejskiego planowane jest na 15 
kwietnia 2021 r., zaś zakończenie na 15 
października 2021 r. Wierzę, że mimo 
dynamicznego rozwoju III fali pandemii 
koronowirusa nie powtórzy się sytuacja 
z zeszłego roku, gdzie w wyniku wpro-
wadzonych ograniczeń oraz restrykcji 
związanych z walką z COVID-19 mu-

sieliśmy przekładać dwukrotnie rozpo-
częcie sezonu rowerowego – informuje 
prezydent Pruszkowa Paweł Makuch. 
– Na chwilę obecną nie wprowadzono 
ograniczeń uniemożliwiających wy-
pożyczenia miejskich jednośladów i 
mam nadzieję, że tak pozostanie. Ze-
szłoroczny sezon cieszył się ogromnym 
zainteresowaniem wśród mieszkań-
ców naszego miasta, dlatego też z nie-
cierpliwością oczekuję na start sezonu  
– dodaje.

\\\   Ponad 100 rowerów
Mieszkańcy będą mogli korzystać ze 

106 rowerów, które zostaną rozmieszo-

ne w 13 stacjach. Jednoślady znajdą się 
m.in. w rejonie stacji WKD, ul. Plantowej 
na osiedlu Staszica, Parku Żwirowisko, 
rejonie PKP przy ul. Kościuszki. – Stacje 
rowerowe zlokalizowane są na terenie 
miasta w taki sposób, aby Pruszkowski 
Rower Miejski stanowił doskonałą al-
ternatywę dla komunikacji miejskiej i 
ułatwiał mieszkańcom naszego miasta 
dogodny dojazd do głównych węzłów 
przesiadkowych – podkreśla prezydent 
Makuch.

\\\   Będą zmiany
Pruszkowski Rower Miejski wy-

startował w 2017 roku i jego formuła 

stale się rozwija. Miasto planuje kolejne 
zmiany, jednak nie zostaną wprowadzo-
ne w tym roku. – Pragnę nadmienić, że 
zmiany w funkcjonowaniu PRM na-
stąpią od przyszłorocznego sezonu. W 
związku z realizacją programu zostaną 
wybudowane stacje rowerowe wraz z 
budową ścieżek rowerowych do stacji w 
systemie Pruszkowskiego Roweru Miej-
skiego w formule zaprojektuj i wybuduj 
dla projektu „Zielona Płuca Mazowsza – 
Rozwój Mobilności Miejskiej w Gminach 
Południowo-Zachodniej Części Woje-
wództwa” – wyjaśnia Paweł Makuch.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Ponad 600 tysięcy na rower miejski

Start sezonu 15 kwietnia

„Na chwilę obecną 
nie wprowadzono 

ograniczeń 
uniemożliwiających 

wypożyczenia  
miejskich jednośladów  

i mam nadzieję,  
że tak pozostanie”

Każdy z nas  
może dołożyć małą 

cegiełkę na rzecz 
poprawy powietrza
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Ochotnicza Straż Pożarna 
w Grodzisku Mazowieckim 
doczeka się nowej remizy. 
Zgodnie z zapowiedzią 
burmistrza Grzegorza 
Benedykcińskiego  
już niebawem zostanie 
rozpisany przetarg  
na wykonanie tej inwestycji.

O potrzebie budowy nowej siedziby 
OSP w Grodzisku Mazowieckim 

mówi się od dawna. Pierwsze ogłosze-
nie przetargowe Urząd Gminy ogłosił 
jeszcze w 2019 roku.

Władzom miasta i gminy zależało 
na tym, by pozyskać dotację zewnętrzną 
na tę inwestycję. Z tego, co powiedział 
nam burmistrz wynika, że z powodu 
trudnej sytuacji pandemicznej, uzyska-
nie środków zewnętrznych znacznie się 
przedłuża.

Czy gmina z własnych środków fi-
nansowych zrealizuje budowę nowej 
remizy?

– Na szczęście sytuacja finansowa 
naszej gminy jest na tyle dobra, że mo-

żemy sobie pozwolić na wykonanie tej 
inwestycji z własnych środków. Być mo-
że otrzymamy z czasem jakąś dotację. 
Ale nie będziemy na to czekać. Już po 
świętach, po długim weekendzie ogłosi-
my przetarg. Ochotnicza Straż Pożarna 
jest naszą najaktywniejszą jednostką i 
powinna mieć godne warunki do pra-
cy – tłumaczy Grzegorz Benedykciński, 
burmistrz Grodziska Mazowieckiego.

Po remoncie w jednym z nowych 
budynków garażowych będą wysta-
wione prace pana Piotra Zegarskiego, 
mieszkańca Grodziska Mazowieckiego, 
który od ponad 30 lat tworzy modele 
wozów i sprzętu strażackiego z papieru.

W planach jest stworzenie muzeum. 
– Historia grodziskiej OSP jest bogata, 

dlatego warto ją pokazać – mówi bur-
mistrz Benedykciński.

Nowe remiza ma zostać wybudowa-
na tuż obok istniejącej siedziby. Będzie 
to budynek o dwóch kondygnacjach, 
podpiwniczony, z halą garażową na sa-
mochody ratowniczo-gaśnicze. Dodat-
kowo znajdzie się miejsce na szatnię, 
pralnię, salę szkoleniową, pokój biuro-
wy i socjalny.

Tekst i zdjęcie 
Anna Gębalska-Berekets

Nowa odsłona 
grodziskiej remizy

Ochotnicza Straż Pożarna w Grodzisku Mazowieckim

\\\ NADARZYN

Prace na budowie kompleksu 
basenów w Strzeniówce 
postępują w szybkim tempie. 
Udało się już załatwić związane 
z inwestycją formalności.  
Atrakcje mają być dostępne  
już latem. 

O dkąd pod koniec ubiegłego roku 
władze gminy Nadarzyn ogło-

siły plan budowy basenów letnich w 
Strzeniówce, inwestycja sprawnie 
posuwa się do przodu. W styczniu 
wyłoniono wykonawcę, którym zo-
stała firma Timber Project. Wówczas 
można było przystąpić do przygoto-
wania dokumentacji projektowej i 
skompletowania niezbędnych pozwo-
leń. W marcu wójt Dariusz Zwoliński 
potwierdził, że udało się zakończyć i 
ten etap. – Gmina Nadarzyn ma już pra-
womocny projekt z pozwoleniem na 
budowę „Kompleksu letnich basenów 
w Strzeniówce przy ulicy Działkowej” 
wydane przez Starostwo Powiatowe w 
Pruszkowie – poinformował włodarz  
21 marca. 

Zgodnie z założeniami, przy ul. 
Działkowej w Strzeniówce powstanie 
kompleks składający się z 3 basenów 
zewnętrznych, wodnego placu zabaw 

dla dzieci, dwóch zjeżdżalni czy jacuz-
zi. Do tego na terenie powstaną boiska 
do siatkówki plażowej i piłki nożnej, a 
także całoroczny pawilon świetlicowy z 
kawiarenką. Do dyspozycji będzie rów-
nież stosowne zaplecze w postaci prze-
bieralni, natrysków czy pomieszczeń 
technicznych. Powstanie tu również 
plaża i parking, a cały teren zostanie 
oświetlony i objęty monitoringiem.

Wykonawca zakończył już wylewa-
nie betonowych posadzek pod baseny. 
Na terenie przy ul. Działkowej stanął 
już także szkielet jednego z budynków. 

Koszt inwestycji ma wynieść nie-
spełna 5 milionów złotych. Według har-
monogramu prace powinny zakończyć 
się do 31 maja. Jest więc szansa, że już 
w czerwcu będziemy mogli korzystać z 
nowych akwenów. – Szykujcie na lato 
kąpielówki, bikini, okulary przeciwsło-
neczne i olejki do opalania – nie kryje 
optymizmu Dariusz Zwoliński. Pozosta-
je tylko mieć nadzieję, że do czasu ukoń-
czenia inwestycji sytuacja epidemiczna 
uspokoi się na tyle, że będziemy mogli 
swobodnie wybrać się na basen. 

Karolina Hofman

Baseny z pozwoleniem 

Wykonawca wylał już betonowe posadzki pod baseny
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Grodziski magistrat 
otworzył oferty w przetargu 
na rozbudowę Szkoły 
Podstawowej nr 1 im. Henryka 
Sienkiewicza przy ul. Bartniaka. 
Jedna z firm złożyła propozycję, 
która mieści się w budżecie 
miasta przeznaczonym 
na ten cel. Kiedy poznamy 
wykonawcę?

G rodziska podstawówka od daw-
na wymaga remontu. W obecnym 

budynku z trudem mieszczą się wszyst-
kie klasy. Brakuje także nowoczesnych 
rozwiązań konstrukcyjnych np. dosto-
sowania placówki do potrzeb osób nie-
pełnosprawnych.

W 2019 roku podjęto pierwsze 
plany modernizacyjne szkoły. Ratusz 
ogłosił przetarg na przygotowanie do-
kumentacji projektowej.

Projekt zakłada dwa etapy wykona-
nia prac. Budynek ma być dostosowany 
do potrzeb osób niepełnosprawnych. 
Mają zostać dobudowane sale lekcyjne, 
a klatka schodowa wykonana zgodnie 
z najnowszymi standardami przeciw-
pożarowymi.

Do przetargu na rozbudowę pla-
cówki zgłosiło się 8 firm, 1 ze złożonych 
propozycji jest najkorzystniejsza ceno-
wo. Przypomnijmy, że urząd zamierza 
przeznaczyć na to zadanie 5 mln zł.

Firma WIG-DAR Dariusz Kozłowski 
z Grodziska Mazowieckiego zapropo-
nowała niespełna 4,9 mln zł. Pozostałe 
oferty znaczenie przekraczają możliwo-
ści finansowe gminy. Jedna z ofert sięga 
prawie 8 mln zł.

Kiedy poznamy wykonawcę i kiedy 
mogłyby ruszyć prace?

– Musimy zweryfikować dokładnie 
wszystkie oferty. Wierzę, że na początku 
maja podpiszemy umowę z wybraną fir-
mą. Zależy mi na tym, by remont szkoły 
w pierwszym etapie był prowadzony 
latem, tak aby we wrześniu uczniowie, 
nauczyciele i pracownicy mogli już 
pracować w lepszych warunkach niż 
dotychczas – tłumaczy w rozmowie 
z Przeglądem Regionalnym Grzegorz 
Benedykciński, burmistrz Grodziska 
Mazowieckiego.

Inwestycja ma być podzielona na 
dwa etapy. Jak dowiedzieliśmy się w 
magistracie, na drugi etap gmina prze-
znaczyła 3 mln zł. W ramach drugiego 
etapu zostanie przebudowana sala gim-
nastyczna. Po przeprowadzonych pra-
cach w szkole pojawią się dodatkowe 
sale lekcyjne, zostaną zmodernizowane 
łazienki. W planach jest również gabinet 
pedagoga szkolnego, pielęgniarki, do-
datkowe pomieszczenie szatni, pokój 
nauczycielski. Budynek zostanie ocie-
plony, a nowa część będzie miała prawie 
500 metrów kwadratowych powierzch-
ni użytkowej.

Jak czytamy na stronie Urzędu Mia-
sta, zakończenie robót budowlanych 
ustalono na dzień 31 sierpnia 2022 
roku.

Anna Gębalska-Berekets

Rozbudowa grodziskiej 
podstawówki coraz bliżej

Szkoła Podstawowa nr 1 w Grodzisku Mazowieckim
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\\\ PRUSZKÓW

Pruszków szykuje się  
do kolejnej drogowej inwestycji. 
Miasto otrzymało zezwolenie 
na budowę ulicy Rusałki wraz  
z mostkiem na Żbikówce.

Z anim inwestycja nabierze kształtu, 
konieczne jest załatwienie szeregu 

formalności. Jednym z nich jest zezwo-
lenie na realizację inwestycji drogowej. 
Władze Pruszkowa mają już za sobą ten 
etap w przypadku planowanych dzia-
łań związanych z budową ulicy Rusałki. 
Przedsięwzięcie obejmie również wy-
konanie mostku na Żbikówce.

Inwestycja ma istotne znaczenie dla 
mieszkańców dzielnic Bąki i Żbików. – 
Takie inwestycje cieszą szczególnie, 
ponieważ rozwiązują realne problemy 
komunikacyjne naszych mieszkańców. 
Dzięki tej zaplanowanej, nowej prze-
prawie przez rzekę, połączymy Bąki ze 
Żbikowem. Zabieramy się do pracy, aby 
jak najszybciej ogłosić przetarg na bu-
dowę tej długo wyczekiwanej inwesty-
cji – przedstawia zastępca prezydenta 
Pruszkowa Konrad Sipiera.

\\\   Dolna i Piastowska
Trwają również prace związane z 

łącznikiem ulic Piastowskiej i Dolnej. 
– Praca na połączeniu ulicy Dolnej i 
Piastowskiej idzie pełną parą. Rozpo-
częliśmy wykonanie konstrukcji jezdni. 
Tzw. „rogal” coraz bliżej – podaje Konrad 
Sipiera.

Artur Szpuda

Budowa ulicy Rusałki

Miasto otrzymało zezwolenie  
na realizację inwestycji drogowej
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w sprawie ponownego przyjęcia stanowiska – apelu dotyczącego zaspokojenia potrzeb 
zdrowotnych mieszkańców w zakresie usług świadczonych przez szpitalne oddziały ratunkowe

Na podstawie § 10 ust. 2 Statutu Powiatu Grodziskiego stanowiącego Załącznik do Obwieszczenia 
Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu 
Powiatu Grodziskiego (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2019 r., poz. 6369) Rada Powiatu Grodziskiego podejmuje 
uchwałę w sprawie przyjęcia następującego stanowiska:

§ 1
Rada Powiatu Grodziskiego w dniu 28.02.2019 r. podjęła uchwałę Nr 52/V/19, w której wyraziła 

zaniepokojenie stopniem zaspokajania potrzeb zdrowotnych mieszkańców w zakresie usług 
świadczonych przez szpitalne oddziały ratunkowe – konkretnie przez oddział ratunkowy w Szpitalu 
Zachodnim w Grodzisku Mazowieckim z uwagi na jego olbrzymie przeciążenia.

Rada postuluje podjęcie przez właściwe podmioty działań mających na celu utworzenie szpitalnego 
oddziału ratunkowego na terenie Powiatu Pruszkowskiego.

Stanowisko Rady podzielił Minister Zdrowia, który w dniu 14 czerwca 2019 r. zobowiązał Wojewodę 
Mazowieckiego do podjęcia działań mających na celu zapewnienie należytej dostępności do świadczeń 
ratownictwa medycznego.

Niestety mimo upływu dwóch lat w przedmiotowej sprawie nie podjęto żadnych skutecznych 
działań w tym przez funkcjonujące na terenie Pruszkowa podmioty lecznicze i ich organy założycielskie.

W ocenie Rady Powiatu Grodziskiego przeszkodą nie może tu być trwająca od ponad roku pandemia. 
Przeciwnie, pandemia powinna niezbędne, oczekiwane również przez mieszkańców, działania 
intensyfikować.

Rada Powiatu Grodziskiego zdaje sobie sprawę, że utworzenie SOR-u nie jest sprawą kilku tygodni 
czy kilku miesięcy, ale brak choćby rozpoczęcia działań przygotowawczych przez ponad dwa lata jest 
nie do zaakceptowania.

Apelujemy więc o podjęcie stosownych decyzji w imię bezpieczeństwa zdrowia i życia naszych 
mieszkańców.

Szpital Zachodni i jego właściciel Powiat Grodziski nie mogą w tym stanie rzeczy ponosić wyłącznej 
odpowiedzialności za narastanie stanu zagrożenia dla zdrowia i życia pacjentów.

§ 2
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu, który przekaże przyjęte 

przez Radę stanowisko: Ministrowi Zdrowia, Prezesowi Narodowego Funduszu Zdrowia, Wojewodzie 
Mazowieckiemu, Marszałkowi Województwa Mazowieckiego, Posłom i Senatorom z okręgów wybor- 
czych obejmujących zainteresowane powiaty, Konsultantowi Wojewódzkiemu w dziedzinie medycyny 
ratunkowej, Przewodniczącemu Rady Powiatu Pruszkowskiego, Przewodniczącemu Rady Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego, Przewodniczącym Rad Gmin Powiatu Pruszkowskiego, Warszawskiego 
Zachodniego i Powiatu Grodziskiego, Zarządowi Powiatu Pruszkowskiego, Zarządowi Powiatu War- 
szawskiego Zachodniego oraz mieszkańcom poprzez publikację w lokalnej prasie.

Przewodniczący Rady Powiatu prześle do wyżej wymienionych podmiotów również uchwałę Rady  
z 2019 r. w przedmiotowej sprawie.

§ 3
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

UCHWAŁA NR 254/XXX/21 RADY POWIATU GRODZISKIEGO
z dnia 25 marca 2021 r.

Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Prezydenta Miasta Pruszkowa w sprawie 
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy ul. Kowalika 
(drogi gminnej klasy D) na odcinku od ul. Wiśniowej do ul. Przechodniej w Pruszkowie.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 0015 w Pruszkowie: działki nr ew.: 239/1, 241/3, 244, 245/4, 246/3, 246/5, 250, 591, 592/1.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 0015 w Pruszkowie: działki nr ew.: 241/3, 243/3, 244, 591.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy  
urzędu po wcześniejszym umówieniu telefonicznym: poniedziałek 8:00-18:00, wtorek i czwartek  
8:00-16:00, piątek 8:00-14:00 (środa – dzień uzgodnień międzywydziałowych), w Wydziale Archi- 
tektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM,  
parter, tel.: 22 738-14-77. 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu  

na realizację inwestycji drogowej

Wójt Gminy Nadarzyn zawiadamia, że na urzędowych tablicach ogłoszeń oraz na stronach 
internetowych urzędu został zamieszczony wykaz nieruchomości, stanowiących drogę 
wewnętrzną, przeznaczonych do wydzierżawienia w trybie bezprzetargowym.

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

SZUKAM PRACY 

Opieka 24h/dobę 604400244

DAM PRACĘ 

Zatrudnię magazyniera, praca od ponie-
działku do piątku plus co druga sobota 
w godzinach 5-13. Rozstawianie towaru, 
obsługa klienta, przyjęcie towaru, mycie 
pojemników, wymagane prawo jazdy KAT 
B. Praca w warunkach chłodniczych. Wy-
nagrodzenie 3000 zł na rękę. Piaseczno ul. 
Techniczna 2 hala J. Kontakt 570-598-915

Firma poszukuje osoby do sprzątania  
hali produkcyjnej i magazynowej.  
Praca w systemie zmianowym  
po 12 godz., pełny etat, umowa o pracę. 
Praca w Solcu k. Szymanowa, dojazd  
z Warki, Góry Kalwarii i Wilanowa  
zapewniony. Zadzwoń na nr 501 631 374

Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biura w godz. 14-22. Pełny etat, umowa 
o pracę. Praca w Solcu k. Szymanowa. 
Zadzwoń na nr 501 631 374

Zespół Ośrodków Wsparcia w Piastowie 
prowadzi nabór na stanowisko Głównej 
Księgowej. Treść ogłoszenia na stronie 
www.zowpiastow.pl

Zespół Ośrodków Wsparcia w Piastowie 
prowadzi nabór na stanowisko  
Terapeuty. Treść ogłoszenia na stronie 
www.zowpiastow.pl

Kucharka do pracowni garmażeryjnej, 
Mysiadło, tel. 603 686 561   

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl 

Studnie głębinowe/ wiercenie studni  
Tel. 724 246 881 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

Ogrodzenia panelowe, siatka,  
betonowe Tel. 888 072 689 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

USŁUGI KOMINIARSKIE PEŁNY ZAKRES 
TEL. 781 495 997

Złota rączka Tel. 609 009 213 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482

Docieplanie Budynków 795 96 96 96 

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki Tel. 502 622 916

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

STUDNIE GŁĘBINOWE TEL 504-01-02-01 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Docieplanie budynków tel: 507768230

Brukarstwo, tel. 501 683 631 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Ocieplanie budynków, tel. 507 768 230

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dachy, pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Cyklinowanie, tel. 510 128 912

Remonty, malowanie, tel. 510 128 912      

KUPIĘ  

Uwaga ważne Młode małżeństwo  
kupi mieszkanie do remontu za gotówkę 
w Grodzisku Maz. lub okolicach.  
tel.669 924 940

Kupię działki , grunty rolne, itp. Prażmów 
i okolice tel. 601065056 

Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

Przyjmę, kupię rodziny pszczele,  
tel lub sms 512807683

Kupię CIĄGNIKI rolnicze. Stare  
MOTOCYKLE I SAMOCHODY wsk, mz, 
simson FIAT 125P Itp Tel 721-029-688 

A skup aut tel.792118666         

Kupię mieszkanie! Prywatnie,  
za gotówkę, może być do remontu  
lub zadłużone Tel: 796 424 504 

SPRZEDAM  

Sosna opałowa, tel. 791 394 791   

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738

Skup aut tel. 515 018 430

Skup aut tel. 793 304 091

Skup aut tel 792118666

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO SKUP - KASACJA ZAŚWIADCZENIE 
NATYCHMIAST 515-514-100                    

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię działkę w okolicach Piaseczna 
(do 15km) ok 1000m2, tel lub sms 
512807683

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam tanio piękne działki  
rekreacyjne 604 624 875 

Mieszkanie 58m2, parter, Piaseczno  
Tel. 518 750 030

Działki rekreacyjno-budowlane,  
Prażmów, tel. 602 770 361

Dom drewniany 45 m2, wszystkie media, 
Grójec, tel. 692 349 218            

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988                       

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

PRODUCENT ZDROWEJ ŻYWNOŚCI 
BEZ KONSERWANTÓW PRAŻMÓW 
722202966 | BIALYDWOREKPRAZMOW.PL

MATRYMONIALNE 

Szukam partnerki 50+ Tel. 793 198 725 

Partner/ Partnerka na obecne trudne 
czasy. Biuro Carina. Tel-42 687 08 10     

FINANSE  
Pożyczki pozabankowe. Szybka decyzja. 
733-150-555 

Kredyty tel. 513 654 277
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\\\ PIASTÓW

Piastovia Piastów nie 
przystąpiła do rozgrywek 
I ligi piłki nożnej kobiet. 
Prawdopodobnie zespół wróci 
do gry we wrześniu, ale dwie 
klasy niżej.

J esienią ekipa z Piastowa zdobyła dwa 
punkty w 11 kolejkach. W pierwszej 

weekend marca I liga wróciła do gry. 

Piastovia miała zmierzyć się ze Stomi-
lankami Olsztyn. Rywalki dostały jed-
nak walkower.

Głównym powodem zaistniałej sy-
tuacji są problemy finansowe. – Prob-
lemy kadrowe, które rozpoczęły się 
jeszcze w rundzie jesiennej, przybrały 
na sile i nie dysponujemy wystarczającą 
kadrą meczową, by móc uczestniczyć w 

dalszych rozgrywkach. Kilka czołowych 
zawodniczek postanowiło zakończyć 
swoją przygodę z piłką, a na ich miej-
sce nie byliśmy w stanie pozyskać 
równorzędnych zastępczyń. Jako klub 
występujący na zapleczu Ekstraligi nie 
mogliśmy zaproponować żadnych kon-
traktów czy stypendiów sportowych 
zawodniczkom obecnym jak i tym, któ-
rym proponowaliśmy grę w Piastowie. 
Klub nie dysponował nigdy takimi moż-
liwościami finansowymi, by móc sobie 
pozwolić na zakontraktowanie piłkarek. 
Wszystkie zawodniczki grały bezpłat-
nie, poświęcając swój wolny czas i zdro-

wie – poinformował klub przed startem 
rundy wiosennej.

\\\   Powrót jesienią?
Podstawowe pytanie brzmi – co da-

lej z kobiecą piłką w Piastowie? – Zgod-
nie z regulaminem PZPN zostaniemy 
zdegradowani do III ligi i jeśli sytuacja 
kadrowa ulegnie poprawie oraz bę-
dziemy dysponować odpowiednimi 
środkami, zapewne przystąpimy do gry 
we wrześniu. Na razie klub pozostanie 
przy trenowaniu grup młodzieżowych 
– przekazała Piastovia.

Artur Szpuda

I liga bez piłkarek z Piastowa 

Wiosna na boiskach I ligi bez Piastovii

\\\ PRUSZKÓW

Top Market MKS Pruszków 
awansował do finału I ligi 
koszykówki kobiet. Zespół Jacka 
Rybczyńskiego dwukrotnie 
pokonał AZS Politechnikę 
Koronę Kraków i teraz zmierzy 
się z SKK Polonią Warszawa.  

S potkanie w Krakowie było zacięte, 
nie brakowało w nim walki i prusz-

kowianki do ostatnich minut toczyły bój 
o zwycięstwo. Skończyło się wynikiem 

77:75 dla ekipy trenera Rybczyńskiego. 
MKS wykonał pierwszy krok w stronę 
finału, a drugi miał postawić w Prusz-
kowie.

Mecz w hali przy ul. Bohaterów 
Warszawy miał zupełnie inny prze-
bieg niż wcześniejsze spotkanie obu 
zespołów. Początek wyrównany – 6:6, 
ale wraz z upływem czasu przewagę 
budował MKS. Po celnym rzucie z wy-
skoku Anny Kuncewicz gospodynie pro-
wadziły 18:12. W końcówce pierwszej 
kwarty MKS kontynuował dobrą grę, a 
krakowskie koszykarki miały problem 
ze skutecznością. 14 punktów przewagi 
to solidny zapas przed kolejną odsłoną 
rywalizacji – 28:14.

Pruszkowski zespół nie miał za-
miaru zwalniać. W drugiej kwarcie 
powiększył przewagę – 35:16. AZS pra-
cował, aby zmniejszyć stratę do gospo-

dyń i częściowo się to udało – 24:35. 
MKS doszedł ponownie do głosu i po 
dwóch celnych rzutach wolnych Olivii 
Szumełdy-Krzyckiej drużyny zeszły na 
przerwę. Na półmetku było 45:29.

Trzecia i czwarta kwarta wyglą-
dały podobnie. AZS nie zagroził go-
spodyniom, które prowadziły grę i 
powiększyły przewagę. Ostatecznie 
mecz zakończył się wynikiem 73:53 i 
pruszkowski zespół mógł świętować 
awans do wielkiego finału. W spotka-
niu z Koroną gospodynie do zwycięstwa 
poprowadziła Szumełda-Krzycka, która 

zdobyła 22 punkty. 15 oczek na swoim 
koncie zapisała Kuncewicz.

\\\   W finale z Polonią
10 kwietnia pierwszy mecz finału 

I ligi kobiet. MKS zmierzy się na wyjeź-
dzie z SKK Polonią Warszawa, która w 
półfinale okazała się lepsza od MUKS 
Poznań – 77:58, 71:70. Drugi mecz za-
planowano na 17 kwietnia w Pruszko-
wie. Gdyby nie udało się w nich wyłonić 
zwycięzcy, trzecie starcie odbędzie się 
21 kwietnia.

Polonia była liderem po rundzie 
zasadniczej. Zdobyła 35 punktów, czyli 
o trzy więcej niż MKS. Stołeczny zespół 
wygrał 17 spotkań, jedno przegrał. W 
rundzie zasadniczej Polonia pokonała 
MKS 69:57 oraz 54:52.

Artur Szpuda

MKS w finale
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Radość po pokonaniu zespołu z Krakowa

\\\ WAŻNE TRZY PUNKTY ZNICZA     
Znicz Pruszków poprawił dorobek punktowy. W 25. kolejce II ligi piłki nożnej 
żółto-czerwoni pokonali Hutnik Kraków 3:1.
Początek rundy wiosennej nie wyglądał najlepiej w wykonaniu pruszkowskiej dru-
żyny. Znicz przegrał z Wigrami Suwałki 1:2, potem z Motorem Lublin 0:1 i zespół 
okupował strefę spadkową. Remis wywalczony w starciu z Bytovią (2:2) dawał 
nadzieję, ale kolejny mecz nie zakończył się po myśli żółto-czerwonych – porażka 
z Chojniczanką Chojnice 0:2. Pruszkowski zespół musiał również uznać wyższość 
Stali Rzeszów – 0:1. W 24. kolejce zza chmur wyjrzało słońce. Znicz pokonał Sokół 
Ostródę 2:1.
Pojawiało się pytanie, czy to jednorazowa sytuacja, a może pruszkowski zespół 
wraca na właściwe tory. 25. kolejka pokazała, że Znicz walczy i ponownie pokazał 
skuteczność. Wygrana z Hutnikiem pozwoliła żółto-czerwonym na opuszczenie 
strefy spadkowej. Obecnie Znicz znajduje się na 15. miejscu w tabeli, ale ma tyle 
samo punktów – 23, co znajdujący się na 17. lokacie zespół Błękitni Stargard.
Co do starcia z Hutnikiem, lepiej spotkanie rozpoczęli gospodarze. Krakowski zespół objął prowadzenie w 6. minucie za sprawą 
Michała Kitlińskiego. Szybko wyrównał Maciej Wichtowski, który wykorzystał rzut karny. W 11. minucie było 1:1. Wichtow-
ski zdobył jeszcze jedną bramkę. W drugiej połowie Znicz rozstrzygnął mecz. Oprócz Wichtowskiego, do siatki Arkadiusza 
Leszczyńskiego trafił Maciej Firlej.

\\\ PRUSZKÓW
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„Problemy kadrowe, 
które rozpoczęły się 

jeszcze w rundzie 
jesiennej, przybrały  

na sile”


